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Studieavgifter for studenter fra EU/EØS og Sveits H23

• Universitetsstyret vedtok i mars å innføre
studieavgifter for studenter fra utenfor EU, 
EØS og Sveits fra høsten 2023, i tråd med 
Stortingets vedtak av statsbudsjett.

• Studieavdelingen har gjennom våren og 
sommeren arbeidet med å få på plass
nødvendige løsninger for studieavgifter, I 
samråd med fakultetene. 

• UiO har høsten 2023 sendt ut fakturaer
både i det internasjonale masteropptaket
(SFM) og i øvrige opptak. Så langt har UiO
60 betalende studenter.
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Studieavgifter for studenter fra EU/EØS og Sveits H23
Søknader om unntak fra studieavgiften

• Det er mulig å søke om unntak fra
betaling grunnet nær tilknytning til
Norge. Søknadene behandles etter
regelverket om utdanningsstøtte.

• Ca. 350 studenter har søkt om unntak fra
betaling, og de aller fleste søknadene er 
enten innvilget eller har fått et betinget
unntak. Den store mengden
unntakssøknader kommer i hovedsak fra 
søkere som er bosatt i Norge.
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Fakturering av enkeltemnestudenter

• Tidlig i september får betalingspliktige 
enkeltemnestudenter som ikke har 
studierett på et studieprogram tilsendt 
faktura samt mulighet til å søke om 
unntak fra betaling.

• Programstudenter som allerede har 
betalt studieavgift for et fullt studieår 
skal ikke betale for ekstra emner, ref. 
rektorvedtak før sommeren. 

• Tidlig i september får betalingspliktige 
enkeltemnestudenter som ikke har 
studierett på et studieprogram tilsendt 
faktura samt mulighet til å søke om 
unntak fra betaling.

• Programstudenter som allerede har 
betalt studieavgift for et fullt studieår 
skal ikke betale for ekstra emner, ref. 
rektorvedtak før sommeren. 



Konsekvenser for det internasjonale masteropptaket (SFM)
Antall møtt tidligere år

• I 2023 har vi i SFM så langt 50 betalende 
studenter og 13* studenter med unntak fra 
betaling. 

• Dvs at vi totalt går mot mer enn en 
halvering av antall nye internasjonale 
studenter, sammenlignet med tidligere år.

• Vi vil ha bedre oversikt over totalt antall 
nye studenter og hvilke opptak/land de 
kommer fra etter at fristen for 
semesterregistering 1. sept. er utløpt.

*hvorav 3 betinget unntak
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Årets situasjon

• De siste fem årene har UiO i snitt hatt 
rundt 150 møtende studenter i det 
internasjonale masteropptaket (SFM).
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Hva skjer framover: prosesser for høsten
Fremtidige løsninger og helhetlig regelverk

• Etter at høstens opptak er ferdige, vil Studieavdelingen 
evaluere de administrative løsningene for årets opptak 
og foreslå forbedringer og løsninger for kommende 
studieår. 

• Vi vil også vurdere hvordan bestemmelser om 
studieavgift bør innarbeides i UiOs regelverk, i samråd 
med fakultetene.
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Strategi for internasjonal rekruttering

Arbeid høsten 2023: Studieavgiftene medfører behov for å 
vurdere hvilke strategier UiO skal ha for rekruttering av 
internasjonale studenter for å best ivareta internasjonale 
perspektiver i fremtiden. Relevante spørsmål:

• Bør UiO fortsette å tilby alle engelskspråklige 
masterprogram til internasjonale studenter, eller er det i 
noen tilfeller er mer aktuelt å utvide avtaleporteføljen 
med mer utveksling? Disse vurderingene må foregå i 
tett samråd med fakultetene. 

• Konsekvenser for Den internasjonale sommerskole (ISS).
• Hvorvidt UiO skal igangsette et aktivt arbeid med 

internasjonal rektruttering til hele grader, og med hvilke 
virkemidler. UiO har tidligere ikke hatt et slikt aktivt 
rekrutteringsarbeid.
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